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Pensionarsradet
Plats och tid Rödingens mötesplats kl. 14.30 — 16.50

Närvarande Ledamöter och ersättare

Ann-Christine Fredriksson (M), ordförande

Stefan Swenson (M)

Kjell Arne Green (S)

Jarl Graf (SPF)

Annika Boman Owren (SPF)

Inger Winqvist Olsson (SPF)

Göran Banck (PRO)

Gun Dahlman (PRO)

Ulla Björk (PRO)

Övriga deltagande Rasmus Eriksson, verksamhetsutvecklare

Charlotte Warling, socialchef

Anna Johansson, kostchef

Adam Krantz, avdelningschef ÄO

Urses att justera Annika Boman Owren (SPF)
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Pensionarsradet

KPR§||

Dagordning

Pensionärsrådet beslutar att fastställa dagordningen, med Andring av att flytta fram Hanna Thorells
informationspunkt om ny socialtjänstlag till nästa sammanträde.

KPR§12

Val av protokolljusterare

Annika Boman Owren (SPF) utses att tillsammans med ordforanden justera dagens protokoll.

KPR§13

Foregaende protokoll — uppfoljning: samarbetet mellan foreningarna -

seniorcoach

KPR§14

Information: Maltid aldre

Kostchef Anna Johansson inleder med en övergripande presentation av kommunens arbete med mat.

Det finns I 1 kök i kommunen, varav ett mottagningskök. Totalt arbetar 29 medarbetare med

matlagning i kommunen, och de lagar ca 1600 luncher om dagen. Detta innefattar måltider från

förskola till äldreboende.

De arbetar efter livsmedelverkets riktlinjer, och de beräkningar näringen för deras matsedlar. Anna

berättar att de lagar mat från grunden så långt det är möjligt, och de serverar endast svenskt kött och

svensk fågel.

Hjo kommun har antagit ett antal klimatlöften- bland annat mäter de matsvinnet. De har upptäckt ett
högre matsvinn på kommunens äldreboende, vilket är en fråga som de kommer att arbeta mer med.

Anna går sedan vidare till en genomgång av kommunens arbete med mat till äldre. Kommunen

levererar ca 250 portioner per dag till äldre. De tar fram en 7-veckors meny med ambitionen att ha en

så hög variation som möjligt. De anpassar även menyn efter säsong och högtider. De har ett flexibelt

arbetssätt, och tillgodoser allergier och andra behov.

På födingen är de lunchservering mellan kvart i 12 och 13. De har i genomsnitt ca 25 lunchgaster per

dag. Caféet på rödingen är öppet alla dagar, med undantag för röda dagar. Ibland har maten på

Rödingen tagit slut, detta beror på variation i hur många gäster som dyker upp/hur mycket mat de äter

vilket gör exakta beräkningar av hur mycket mat som behövs stundtals svåra. Anna lyfter att maten

tagit slut 7 gånger de senaste 365 dagarna, vilket är förhållandevis få tillfällen.

Som en reaktion på detta lyfts det under mötet att många av Rödingens besökare tycker att kvart i 12

är för tidigt. På grund av detta avstår de från att besöka Rödingen och missar därmed gemenskapen

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

AN lr



 

 

Hf HJO SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(5)
at

2025-06-10

Pensionärsrådet

som lunch pa Rödingen annars hade kunnat erbjuda. Lunch är dessutom huvudmålet för många äldre.

De lyfts en önskan om att istället öppna lunchservering vid 12, och stänga vid 14. Anna lyfter att detta

är en svår förändring med nuvarande logistik och personalsammansättning. Detta skulle dessutom
minska näringskedjan och påverka varmhållningstiden negativt.

KPR$I5

Genomlysning av hemvården — slutrapport från Ensolution

Socialchef Charlotte Warling presenterar en sammanfattning av Ensolutions genomlysning av

hemvården i Hjo kommun. I rapporten framkommer bland annat att Hjo kommun har väldigt höga

kostnader per utförd timme i hemvården. En av Ensolutions föreslagna åtgärder för att minska dessa

kostnader handlar om att övergå från varm matdistribution till kyld mat.

Avskaffandet av varm matdistribution inom hemvården är en av åtgärderna som Hjo kommun vidtagit

för att minska det prognosticerade underskottet. Äldreomsorgens avdelningschef Adam Krantz

berättar att det funnits ett stort behov av personal enbart för att behålla värme-kedjan vid

matdistribution. Det är väldigt mycket personal igång samtidigt när maten ska köras ut, vilket resulterar

i ett hogt bemanningsbehov just vid lunch. Detta har varit kostnadsdrivande och påverkat

schemaläggning negativt. Förvaltningen överväger möjligheten att sysselsätta andra personer, istället for

hemtjänstpersonalen, med utkörning av mat, tillexempelvis personer från arbetsmarknadsenheten

(AME). Förvaltningen tror att avskaffandet av varm mat distribution frigör personal som istället kan

utförda andra arbetsuppgifter.

Övergången från varm matdistribution till kylda matlådor kommer att öka utbudet av mat och

valmöjligheterna. Det finns idag ett stort utbud av näringsrika och alternativa matlådor inom

dagligvaruhandeln (både frysta och kylda).

Under mötet påpekas vikten av det inte blir dyrare för konsumenterna i och med avskaffandet av varm

matdistribution. Dessutom är det viktigt att i god tid informera om övergången från varm

matdistribution till kylda matlådor i god tid till de som berörs av det. Man lyfter ett informationsmöte

med de äldre efter semestern som ett alternativ.

KPR§16

Information fran ordforande och kommunstyrens utskott

Fran det sociala utskottet lyfter man avskaffandet av varm matdistribution som den stora

informationspunkten, vilket diskuterades under foregaende punkt.

Fran det tekniska utskottet informerar man bland annat om ett arbete dar man tittar pa trafiken och

matt hastigheten under varen. Dar har man konstaterat att det gar lite fort vid ringvagen och

karlsborgvägen. Utöver detta upplever många att bilisterna kör fortare än vad de faktiskt gör.

Man informerar även om en pågående översyn av träden i stadsparken och hur de ska bevaras.

Utöver detta lyfts systemet med parkeringsförbud i Hjo kommun som förvirrande för människor som
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kommer utifrån. Förslagsvis borde man skylta vart man inte får parkera, och där man inte skyltar om

detta får man parkera. Detta ska diskuteras i kommunstyrelsen. Kopplat till ämnet parkering lyfts det

under mötet ett önskemål om förtydligande kring handikapparparkeringen vid ICA: att det är 2

parkeringsplatser och inte I parkeringsplats.

KPR$ 17

Information från föreningarna:

PRO

- Representant fran PRO namner sommarresor mot ensamhet som ett pågående projekt under

sommaren.

SPF

- Representant fran SPF lyfter en oro kring nästa års budgetering, man anser att man bor

betänka att de inte går att spara ännu mer inför nästa års budget. Går inte spara hur mycket

som helst

- Man berattar om ’SPF mobil-applikation’ som ett verktyg för att motverka ensamhet bland

äldre under sommaren. I appen skickas det ut spontana inbjudningar till olika evenemang.

KPR $ 18

Information från BRÅ:

Jarl Graf från SPF informerar om att BRÅ har ändrat så att de har ett möte på vården, och ett möte på

hösten. Det har dessutom talats om en sammanslagning med folkhälsorådet, vilket kommer vara

föremål för diskussion under nästa möte.

Under BRÅs senaste möte framkom ingenting alarmerande, eller någonting som stack ut. Det är en

nedåtgående trend vad gäller brott i Hjo. Tillexempelvis är nivån av skadegörelse fortfarande väldigt låg.

Slutsatsen man kan dra är att Hjo är en lugn, trygg och fridfull kommun. Däremot förekommer en del

narkotika bland ungdomar. Vi behöver däremot alla vara vaksamma över våra ungdomar.

Jarl nämner även diskussionen om en motorgård för a-traktorer. Det finns fortfarande frågor att

diskutera kopplat till detta, tillexempelvis de faktum att en vuxen person måste vara närvarande.

Jarl nämner även ett antal projekt som organiserats på senaste bland annat trygghetsveckan, 'dont

drink and drive’, och en översyn av områden där rökning inte är tillåten.
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KPR§ 19

Ovriga fragor

Under mötet lyfts en onskan om att fa komma in med synpunkter/6énskemial infor budget arbetet. De

namns aven att det ar gynnsamt med forhandsinformation innan beslut fattas.
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